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Spørgsmål
Kan ministeren bekræfte, at den af regeringen foreslåede model vil betyde, at 
foreningerne ikke på forhånd kan vide, hvilken momskompensation de har 
udsigt til?

Svar
Den nuværende momskompensationsordning er indrettet således, at forenin-
gerne først året efter, at de har afholdt udgifter til købsmoms, kompenseres 
for disse udgifter. Da midlerne er afsat på finansloven, der principielt er ét-
årig, kan der i sagens natur ske ændringer af ordningen fra år til år som følge af 
skiftende politiske prioriteringer.Foreningerne har således ikke på forhånd 
kunnet vide med sikkerhed, hvilken momskompensation de ville få.

Med den foreslåede model på forslaget for finansloven for 2014 lægges et loft 
over udgifterne til ordningen. Størrelsen af den delvise kompensation, som 
den enkelte forening kan opnå, vil således blandt andet afhænge af, hvor man-
ge foreninger, der søger om momskompensation det pågældende år og af stør-
relsen på foreningernes samlede ansøgte beløb.


